
 
PROTOKÓŁ                                

z IV Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 24 września 2024  roku. 

Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 24 września 2024 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się IV Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego VII kadencji, zwołana na 
podstawie art. 15 ust. 1  ustawy z dnia  5 czerwca 1998 r. o samorządzie  powiatowym. 

Sesję otworzył Pan Zbigniew Piątek – Przewodniczący Rady witając radnych, Starostę, Skarbnika 
Powiatu, Sekretarza Powiatu i pracowników Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. Przywitał również 
zaproszonych gości.  

Następnie Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych 
uczestniczy 20 radnych, co stanowi 95,24 % ogółu radnych, nieobecny 1 radny, a zatem Rada jest władana 
do podejmowania uchwał przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecna radna Katarzyna Waśko. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu, który radni otrzymali już wcześniej. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad? 

Zmian nie zgłoszono.  

 W związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia 
zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady Powiatu. 

W obecności 20 radnych ( nieobecna radna Katarzyna Waśko ):  

- 20 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z III Sesji z dnia 25 czerwca 2024 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z III Sesji  
z dnia 25 czerwca 2024 roku, który to protokół radni otrzymali wcześniej drogą elektroniczną? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z III Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2024 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych ( nieobecna radna Katarzyna Waśko ):  

- 19 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 
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Ad.4 
Informacja Zarządu Powiatu o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2024 roku. 

  Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu 
za I półrocze 2024 r. otrzymali drogą elektroniczną w dniu 21 sierpnia br. Informacja była też przedmiotem 
posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Przewodniczący Rady prosił Panią Skarbnik o przedłożenie  
krótkiej informacji w dniu dzisiejszym.  

 Pani Skarbnik przedłożyła informację w wersji multimedialnej, której wydruk papierowy stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie, czy mają pytania do Pani 
Skarbnik? 

  Radni nie zabrali głosu.  

Informacja została przyjęta do wiadomości.  

Ad.5 

Ogólne informacje o wynikach matur, naborze i organizacji roku szkolnego 2024/2025 w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że informację o wynikach matur, naborze i organizacji 
roku szkolnego 2023/2024 w szkołach prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki radni 
otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję. Stąd w dniu dzisiejszym prosił jedynie o krótkie jej 
omówienie przez naczelnika Wydziału Edukacji.  

  Naczelnik Wydziału Edukacji w pierwszej kolejności przekazał kilka słów na temat wyników matur. 
Przedstawił jak wyniki przedstawiały się w kraju, w województwie i szczegółowo jako to wyglądało   
w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim.  

W kraju do egzaminów z wszystkich przedmiotów obowiązkowych egzaminu maturalnego     
w terminie głównym w maju 2024 roku przystąpiło 245 966 tegorocznych absolwentów szkół  
ponadpodstawowych (4-letnich liceów ogólnokształcących, 5-letnich techników, szkół artystycznych, 
branżowych szkół II stopnia) oraz 229 absolwentów – obywateli Ukrainy. Z osób tych maturę zdało 206 
842 osoby, co stanowiło 84,09%. Prawo do poprawki egzaminu ma 25 585 osób (10,4%). Matury nie zdało 
13 539 osób, tj. 5,5%.  

W województwie wielkopolskim do matury podeszło  23 579 osób, z czego zdało ją 19 600 osób, 
tj. 83,12%.  Prawo do poprawki egzaminu ma 2515 osób (10,7%). Matury nie zdało 1464 osób, tj. 6,2%. 

W powiecie czarnkowsko-trzcianeckim we wszystkich szkołach do matury podeszło 537 osób z których 
zdało ją 426 osób, tj. 79,33%.  

W szkołach prowadzonych przez powiat do matury podeszło 314 osób, z których maturę zdały 
272 osoby, co stanowiło 86,62%. Prawo do poprawki egzaminu mają 32 osoby (10,2%). Matury nie zdało 
10 osób, tj. 3,2%. 

Podsumowując wyniki:  
Zdawalność matur w szkołach podległych powiatowi była wyższa od zdawalności w kraju o 2,53%, 
w województwie o 3,5% i od zdawalności w całym naszym powiecie o 7,29%! 

MATURA POPRAWKOWA 

W szkołach powiatowych prawo do poprawki egzaminu maturalnego miały 32 osoby, 27 w technikum i 5 
w liceach ogólnokształcących. Z osób uprawnionych do egzaminu nie podeszła 1 osoba w technikum. 
Pozostali skorzystali z przysługującego im prawa. Egzamin zdali wszyscy absolwenci liceum 
ogólnokształcącego oraz 17 absolwentów techników (65%). Spowodowało to, że zdawalność w sesji 
poprawkowej wyniosła 71%, bowiem z podchodzących 31 osób zdały ją 22.  
Podsumowując zdawalność egzaminów maturalnych możemy powiedzieć, że wynik osiągnięty przez 
absolwentów naszych szkół jest bardzo dobry. Zdawalność końcowa egzaminu jest na poziomie 94%. Na 
314 podchodzących do egzaminu nie zdało go ostatecznie 10 osób (3 w LO i 7 w technikum). Zdawalność 
w liceach ogólnokształcących wyniosła 98% natomiast w technikach 90%. 
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Naczelnik przedstawił również informację jak kształtuje się nabór do szkół powiatowych na rok szkolny 
2024/2025. 
Nabór do wszystkich szkół ponadpodstawowych funkcjonujących w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim, 
na rok szkolny 2024-2025 był bardzo specyficzny bowiem szkoły podstawowe ukończyło zaledwie 314 
absolwentów, co w odniesieniu do dwóch poprzednich lat szkolnych, kiedy to szkoły te opuściło. 1398 
absolwentów w 2023r i 1394 absolwentów w roku 2022, powoduje spadek absolwentów szkół 
podstawowych aż o 77,5%! tj. o 1084 osoby.  
Tak drastyczny spadek liczby absolwentów wynikał z reformy edukacji w wyniku której nastąpiła 
komasacja trzech roczników w dwa lata w konsekwencji wprowadzenia (potem cofniętego) obowiązku 
nauki dla sześciolatków. W efekcie we wrześniu 2014 roku do szkół trafił cały rocznik 2007 i pół starszego 
(urodzeni od stycznia do czerwca) z rocznika 2008. A rok później pół rocznika młodszego (urodzeni od 
lipca do grudnia) 2008 i cały rocznik 2009. W roku 2016 do szkół podstawowych trafiła tylko dzieci   
z rocznika 2009, które nie poszły wcześniej do szkoły jako 6-latki. Dzieci te dziś trafiły do szkół średnich. 
Na dzień 1 września 2024r. nabór do wszystkich szkół ponadpodstawowych w powiecie zamknął się liczbą 
424 uczniów. W porównaniu do roku poprzedniego, kiedy to do klas pierwszych przyjęliśmy 1583 
absolwentów, nastąpił spadek o 1159 uczniów, tj. o 73,2%. W tej liczbie są zarówno tegoroczni absolwenci 
szkół podstawowych oraz uczniowie którzy nie uzyskali promocji do klasy wyższej lub przenieśli się   
z innych szkół. 
Jeżeli weźmiemy pod uwagę tylko tegorocznych absolwentów szkół podstawowych z powiatu to do szkół 
ponadpodstawowych w powiecie przyjęto 262 tegorocznych absolwentów. Jeżeli weźmiemy pod uwagę 
fakt, iż szkoły podstawowe w powiecie ukończyło 314 absolwentów to w szkołach w powiecie pozostało 
ich 83,4%. Edukację poza powiatem pobiera 52 absolwentów szkół podstawowych.  
Biorąc pod uwagę nabór do szkół ponadpodstawowych (424 osoby)  w odniesieniu do absolwentów 
kończących szkoły podstawowe w powiecie (314 osób) to nabór jest dodatni! Przyjęliśmy do klas 
pierwszych więcej uczniów niż ukończyło szkoły podstawowe w powiecie o 110 osób.  
Biorąc pod uwagę uczniów, którzy wyemigrowali za edukacją poza powiat (52 osoby) a tych którzy z poza 
powiatu przyjechali się edukować u nas (110 osób) to migracyjny bilans mamy także dodatni (+58 osób). 

Organizacja szkół w roku 2024/2025. 

I. Ogółem 

We wszystkich szkołach dla młodzieży w powiecie w roku szkolnym 2024/2025 naukę pobiera 4085 
uczniów szkół młodzieżowych, jest to mniej o 741 uczniów mniej niż w roku szkolnym 2023/2024, kiedy to 
edukowano w powiecie 4826 uczniów. Spadek liczby uczniów wyniósł zatem 15,35%. 
W poszczególnych typach szkół kształci się obecnie: 
a) w liceach ogólnokształcącym kształci się 1306 uczniów ,w roku poprzednim 1642, spadek o 336 osób;  

b) w technikum kształci się 1 933 uczniów ,w roku poprzednim 2258, spadek o 325 osób; 

c) w branżowej szkoły I stopnia kształci się 846 uczniów ,w roku poprzednim 926, spadek o 80 osób; 

Odrębną kwestię stanowią szkoły specjalne, w naszym przypadku jest to szkoły funkcjonujące w ramach 
Zespół Szkół Specjalnych w Gębicach i Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w Białej. W tych szkołach 
specjalnych kształci się obecnie 178 uczniów ,w roku poprzednim było to 217 osób, spadek wyniósł 39 
uczniów. 

II. Szkoły prowadzone przez powiat 

We wszystkich szkołach prowadzonych przez powiat, zarówno powszechnie dostępnych jak i specjalnych, 
dla młodzieży i dorosłych w roku szkolnym 2024/2025 kształci się 3046 uczniów i słuchaczy w 135 
oddziałach. W roku szkolnym 2023/2024 kształciło się 3449 uczniów i słuchaczy w 150 oddziałach. Zatem, 
w okresie porównawczym jest to spadek o 403 uczniów i 15 oddziałów. Procentowo, mamy mniej o 11,7% 
uczniów i o 10% oddziałów  niż w roku minionym.  
Największy spadek liczby uczniów w szkołach widoczny jest w szkołach dla dorosłych, ale tu jeszcze trwa 
nabór a zatem zapewne słuchaczy jeszcze przybędzie. W szkołach młodzieżowych największy spadek jest 
w liceach ogólnokształcących 17,7%, najmniejszy w szkołach specjalnych 5,3%. 

Szczegółowa informacja o wynikach matur, naborze i organizacji roku szkolnego 2024/2025 w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu.  
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  Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Pana Naczelnika? 

  Radny Janusz Rajek zapytał, jak spadek ilości uczniów w naborze będzie rzutował na dochody   
z subwencji, bo jest ona wyliczana na ucznia, jak szkoły w przyszłym budżecie będzie można finansować? 

  Naczelnik Wydziału Edukacji odpowiedział, że prawdopodobnie w przyszłym roku nie będzie 
subwencji oświatowej, ma to być w inny sposób finansowane. Do końca jeszcze nie wiemy jak. Natomiast 
wiadomo, spadek określonej grupy uczniów, na których dostaje się pieniądze na dotychczasowych 
zasadach, wiązał się ze spodkiem dochodów. Ogólnie jest 17 oddziałów mniej, a kosztem  nie jest uczeń, 
tylko oddział i nauczyciel kształcący w tym oddziale, to proporcjonalnie zakłada się, że będzie spadek 
subwencji, ale też będzie spadek kosztów. Naczelnik dodał, że z dużą  ciekawością wszyscy czekają na to, 
jak będzie finansowana w przyszłym roku oświata.  

  Radna Irena Jerzyk zapytała o uczniów z Ukrainy, czy od tego roku zwiększyła się ich ilość   
w szkołach, bo to zostało powiązane teraz  z wypłatami świadczenia 800+, czy to zmobilizowało większą 
ilość do uczestniczenia w systemie szkolnym, czy to jakoś nie miało większego wpływu?  

  Naczelnik Wydziału odpowiedział, że mamy spadek liczby uczniów z Ukrainy. W minionym roku 
było to średnio miesięcznie, bo tak są oni rozliczani, 37 osób, a teraz jest 30. W naszych szkołach jest 
spadek.  

  Więcej pytań nie zgłoszono.  

  Przewodniczący Rady podziękował naczelnikowi Wydziału Edukacji za przedstawioną informację. 

Ad.6 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przystąpienie do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, 

 Zanim przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin   
i Powiatów Wielkopolskich Przewodniczący Rady powitał i oddał głos Dyrektorowi Biura SGiPW Panu 
Tomaszowi Telesińskiemu prosząc o krótką informację na temat działalności Stowarzyszenia. 

 Dyrektor Biura Pan Tomasz Telesiński w formie prezentacji multimedialnej przedstawił jak działa 
Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolskich - organizacja wspierająca samorząd lokalny   
w Wielkopolsce.  

Stowarzyszenie jest jedną z największych regionalnych organizacji jednostek samorządu terytorialnego 
Rzeczypospolitej Polskiej. Działa od 1991 roku i obecnie skupia 129 gmin i 16 powiatów  
z terenu Wielkopolski. Członkami Stowarzyszenia są tak znaczne ośrodki miejskie jak Poznań, Kalisz, Konin, 
Leszno, Piła i Ostrów Wielkopolski oraz kilkadziesiąt gmin wiejskich, a także powiaty np.: jarociński, 
gnieźnieński, czy koniński. 

Stowarzyszenie działa na rzecz integracji poszczególnych szczebli samorządu terytorialnego. Stanowi 
forum wymiany doświadczeń i inicjatyw skierowanych na rozwój Wielkopolski. 

Do podstawowych zadań Stowarzyszenia należy: 

- reprezentowanie interesów wielkopolskich gmin i powiatów na forum krajowym i europejskim, 

- inicjowanie i wspieranie przedsięwzięć w dziedzinach społeczno – gospodarczych, 

- prowadzenie działalności doradczej i szkoleniowej dla zrzeszonych gmin i powiatów, 

- wspieranie rozwoju gospodarczego regionu oraz promocja gmin i powiatów, 

- promocja Wielkopolski i umacnianie tożsamości regionalnej, 

- reprezentowanie interesów wielkopolskich gmin i powiatów w relacji z instytucjami i organami na 
szczeblu regionalnym i krajowym. 

Centrum Obsługi Inwestora: 

 Współpraca z Polską Agencją Informacji i Inwestycji Zagranicznych oraz Urzędem Marszałkowskim 
Województwa Wielkopolskiego; 

 Zasięg działania: całe województwo wielkopolskie.  

 Cel: podjęcie działań, które zapewnią lepszą promocję gospodarczych atutów regionu oraz 
profesjonalną obsługę inwestorów zagranicznych; 



str. 5 

 

 Zadania COI: 

- lobbing i promocja regionu, jako miejsca atrakcyjnego inwestycyjnie i przyjaznego inwestorom, 

- wspieranie wielkopolskich samorządów przy tworzeniu atrakcyjnej oferty inwestycyjnej, 

- wspieranie potencjalnych inwestorów zagranicznych w skorzystaniu z oferty inwestycyjnej, 

- prowadzenie bazy danych terenów inwestycyjnych, 

- działalność informacyjno – szkoleniowa na rzecz JST. 

Jednym z podstawowych zadań Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski jest prowadzenie 
działalności doradczej i szkoleniowej skierowanej do zrzeszonych gmin i powiatów, będącej odpowiedzią 
na zgłaszane przez nie potrzeby. Na stałe do programu szkoleń wpisały się m.in. 

- Wielkopolskie Forum Oświaty Samorządowej, 

- Wybrane zagadnienia z obszaru gospodarki odpadami, 

- Seminarium rejestru stanu cywilnego, 

- Seminarium pracowników Ośrodków Pomocy Społecznej. 

Każdego roku SGiPW organizuje kilkanaście konferencji i seminariów, w których udział bierze blisko 1000 
pracowników samorządowych. Jedną z dłuższych inicjatyw Stowarzyszenia jest organizowany co roku 
Konkurs Wiedzy o Wielkopolsce i Wielkopolskie Forum Młodzieżowe. Stowarzyszenie, działając w grupie 
inicjatywnej z innymi instytucjami, zainicjowało kluczowe działania mające na celu ustanowienie dnia 27 
grudnia Narodowym Dniem Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. Poprzez szeroko zakrojoną akcję, 
również dzięki wsparciu wielkopolskich samorządów, Prezydent RP wystąpił z inicjatywą ustawodawczą, 
która doprowadziła w 2021 roku do ustanowienia święta. 

Stowarzyszenie prowadzi również aktywność w ramach Ogólnopolskiego Porozumienia Organizacji 
Samorządowych. Podstawową wartością porozumienia jest zjednoczenie wysiłków oraz specjalizacja 
i ukierunkowanie poszczególnych podmiotów na konkretną problematykę. Takie działanie pozwala 
osiągnąć najlepsze efekty w postaci dobrze przygotowanych stanowisk i propozycji rozwiązań 
legislacyjnych, które wyrażają opinię większości samorządów w kraju. Tak zintegrowane i zjednoczone 
środowisko, jest skutecznym partnerem do rozmów z regionalnymi i centralnymi instytucjami 
podejmującymi decyzje. OPOS w 2023 roku obchodziło 10 – cio lecie funkcjonowania. Aktywność ta 
została dostrzeżona przez ustawodawcę, który na mocy nowelizacji Ustawy o Komisji Wspólnej Rządu i 
Samorządu Terytorialnego z 13 lipca 2023 roku wpisał OPOS jako jedna z ośmiu korporacji 
samorządowych mających prawo reprezentować środowisko samorządowe w relacji z Rządem RP na 
łamach KWRiST. 

Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski jako rzecznik oczekiwań samorządowych - oprócz bieżących 
działań na rzecz poprawy jakości przestrzeni funkcjonowania JST, Stowarzyszenie Gmin i Powiatów 
Wielkopolski w istotnych momentach realizuje Wielkopolskie Kongresy Samorządowe, których celem jest 
zwrócenie szczególnej uwagi na najistotniejsze zagadnienia dotyczące funkcjonowania JST. 25 stycznia 
2024 roku odbył się III Kongres, podczas którego przyjęto 12 postulatów. 

Jak działa Stowarzyszenie? 

Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski działa w oparciu o różne ośrodki władz: 

- Zjazd Przedstawicieli Członków, 

- Zarząd SGiPW, 

- Komisja Rewizyjna, 

- Komisje stałe oraz grupy robocze. 

Jednakże o sile i sukcesie w działaniu decydują zrzeszone JST oraz ich przedstawiciele, którzy na podstawie 
zdefiniowanych problemów i zagadnień, decydują się na zaangażowanie na rzecz zmian. Działania te 
wspierane są przez biuro SGiPW, które nadaje odpowiedni bieg sprawom, które są omawiane przez 
poszczególne gremia. Poszczególne postulaty uzyskują odpowiednie zaadresowanie, tak aby skutecznie 
osiągać cele. 

Przedstawiona prezentacja w szczegółach, w wersji papierowej, stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Dyrektora? 
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Radny Waldemar Pawłowski zapytał, jaki jest roczny koszt uczestnictwa? 

 Pan Tomasz Telesiński odpowiedział, że składka członkowska uzależniona jest od liczby 
mieszkańców. Przy liczbie mieszkańców Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego jest to kwota, która nie 
powinna przekroczyć 4 tys. zł rocznie.  

 Radny Adam Prankiewicz zapytał, czy to nie jest tak, że najpierw powinno się głosować nad tym, 
czy chcemy uczestniczyć w Stowarzyszeniu, a dopiero później ewentualnie wskazać przedstawicieli? 

 Sekretarz Powiatu Sławomir Kryger odpowiedział, że nie. Jednocześnie Powiat przystępuje   
i wskazuje przedstawicieli do reprezentowania Powiatu w tym Stowarzyszeniu. Dlatego w projekcie 
uchwał, który został radnym wcześniej przesłany są wykropkowane miejsca i teraz Starosta bądź ktoś   
z radnych powinien zaproponować osoby, które w te miejsca wykropkowane w § 2 wpisać. 

 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Wznowienie obrad. 

W Sesji uczestniczy 18 radnych. Nieobecni radni: Tobiasz Dolny, Włodzimierz Ignasiński, Katarzyna Waśko. 

 Przewodniczący prosił o wskazanie kandydatów do reprezentowania Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

 Pan Tadeusz Tererus zgłosił kandydaturę Pana Grzegorza Bogacza. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Bogacz wyraża zgodę? 

 Pan Grzegorz Bogacz wyraził zgodę i jednocześnie na zastępcę reprezentanta Powiatu   
w Stowarzyszeniu zaproponował Pana Tadeusza Teterusa. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Tetrus wyraża zgodę? 

 Pan Tadeusz Tererus wyraził zgodę. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 

 Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 W związku z tym Przewodniczący zamknął listę kandydatów i zarządził głosowanie nad podjęciem 
uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, w której do 
reprezentowania Powiatu w Stowarzyszeniu ustanawia się Pana Grzegorza Bogacza. Zastępcą 
reprezentanta Powiatu w Stowarzyszeniu ustanawia się Pana Tadeusza Teterusa.  

Przewodniczący zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński, Tobiasz Dolny ): 

- 14 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   2 głosy przeciwne, 

-   2 głosy wstrzymujące. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/28/2024  w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich 
została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Na salę powrócił radny Tobiasz Dolny. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 19 radnych. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiały dotyczące propozycji zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036 zostały przesłane drogą 
elektroniczną, w związku z tym zapytał czy radni życzą sobie dodatkowych wyjaśnień w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
propozycji zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2024-2036.   
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 Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedziała, że Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2024-2036. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2024-2036. Zapytał, kto jest za, kto jest 
przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/29/2024  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2024-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

c) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiały dotyczące propozycji zmian uchwały 
budżetowej powiatu na 2024 rok również zostały przesłane drogą elektroniczną, w związku z tym zapytał 
czy radni życzą sobie dodatkowych wyjaśnień w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
propozycji zmian uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedziała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała propozycje zmian uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej powiatu na 2024 rok. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/30/2024  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2024 rok została podjęta   
i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

d) powierzenia do realizacji Gminie Czarnków zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1342P 
w m. Gębice – Budowa chodnika” w zakresie opracowania dokumentacji projektowej, 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie powierzenia do realizacji 
Gminie Czarnków zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1342P w m. Gębice – Budowa chodnika” 
w zakresie opracowania dokumentacji projektowej został przesłany drogą elektroniczną, w związku z tym 
zapytał czy radni życzą sobie dodatkowych wyjaśnień w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powierzenia do realizacji 
Gminie Czarnków zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1342P w m. Gębice – Budowa chodnika” 
w zakresie opracowania dokumentacji projektowej. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymał? 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/31/2024  w sprawie powierzenia do realizacji Gminie Czarnków zadania pn.: „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1342P w m. Gębice – Budowa chodnika” w zakresie opracowania dokumentacji 
projektowej została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

e) delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym w celu 
realizacji zadań starosty w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami 
oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, tworzy 
się komisję bezpieczeństwa i porządku. Na podstawie tej samej ustawy Rada Powiatu deleguje do pracy   
w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych. Kadencja Komisji trwa 3 lata. Członkostwo radnego 
w Komisji kończy się z upływem kadencji Komisji lub z wygaśnięciem mandatu radnego. W związku   
z rozpoczęciem VII kadencji Rady Powiatu zachodzi konieczność delegowania dwóch radnych do składu 
Komisji na trwającą jej kadencję. 

 W związku z tym Przewodniczący Rady Prosił o wskazanie kandydatów do pracy w tej komisji. 

 Starosta Grzegorz Bogacz zgłosił kandydaturę radnego Szymona Szweda. 

 Radny Szymon Szwed wyraził zgodę na kandydowanie. 

 Starosta Grzegorz Bogacz zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Maćkowiaka. 

 Radny Zbigniew Maćkowiak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 Więcej kandydatów nie zgłoszono. Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów.  

 W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, w której jako delegatów wskazuje się 
radnych Szymona Szweda i Zbigniewa Maćkowiaka. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 18 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/32/2024  w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku została 
podjęta i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

f) określenia zasad zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych członkom Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku oraz osobom powołanym do udziału w jej pracach, 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków rzeczywiście poniesionych członkom Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz osobom 
powołanym do udziału w jej pracach został przesłany drogą elektroniczną, w związku z tym zapytał czy 
ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili pytań. 

 W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych członkom Komisji Bezpieczeństwa   
i Porządku oraz osobom powołanym do udziału w jej pracach. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymał? 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr IV/33/2024  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków rzeczywiście poniesionych 
członkom Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz osobom powołanym do udziału w jej pracach została 
podjęta i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

g) obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż projekt obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego został przesłany 
drogą elektroniczną, w związku z tym zapytał czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili pytań. 

 W związku z tym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt obwieszczenia w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego. Zapytał, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Katarzyna Waśko, Włodzimierz Ignasiński ): 

- 19 radnych głosowało za uchwaleniem obwieszczenia,, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

Obwieszczenie Nr 1/2024 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego zostało uchwalone i stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.7 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między III a IV Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Wicestarosta Tadeusz Teterus uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, 
które miało miejsce w dniu 18 września 2024 r. z uwagi, że prowadził to posiedzenie pod nieobecność 
Starosty. 

W sprawach  z zakresu Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie Zarząd Powiatu: 

1) zaakceptował wniosek Dyrektora o zabezpieczenie środków w budżecie powiatu na naprawę 
skarpy przy ścieżce rowerowej wzdłuż drogi powiatowej nr 1323P Krzyż Wlkp. – Drawsko, 

2) na wniosek Dyrektora wyraził zgodę na zakup posypywarki na potrzeby obwodu drogowego   
w Trzciance, 

3) Dyrektor ZDP przedstawił Zarządowi propozycję  zadań inwestycyjnych zgłoszonych przez gminy. 

W sprawach z zakresu zdrowia i współpracy społecznej Zarząd Powiatu: 

1) otrzymał informację o kończącej się kadencji Powiatowej Rady Rynku Pracy w Czarnkowie, 

2) otrzymał również informację o aktualnym stanie i sytuacji w powiecie dot. pełnienia przez apteki 
ogólnodostępne dyżurów w porze nocnej lub dyżurów w dni wolne od pracy. 
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W sprawach z zakresu mienia powiatu Zarząd Powiatu: 

1) ustalił wysokość minimalnej stawki czynszu za budynki, lokale użytkowe, pomieszczenia, garaże   
i powierzchnie reklamowe stanowiące zasób powiatowy, wynajmowane lub wydzierżawiane na 
okres do 3 lat oraz podjął w tej sprawie stosowną uchwałę, 

2) ustalił cenę wywoławczą do ustnego przetargu nieograniczonego na zbycie nieruchomości 
położonych przy ul. Warsztatowej w Krzyżu Wlkp., 

3) przyjął informację o wysokości opłaty planistycznej z tytułu zbycia nieruchomości położonych przy 
ul. Warsztatowej w Krzyżu Wlkp., 

4) zatwierdził ofertę dokonania podziału geodezyjnego nieruchomości nr 1777/1 w Trzciance 
stanowiącej własność powiatu, w związku z zamiarem przekazania Hali Sportowo-Widowiskowej 
w Trzciance na rzecz Gminy Trzcianka, 

5) pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektora Zespołu Szkół im. Powstańców Wlkp. w Krzyżu Wlkp.  
o wyrażenie zgody na wynajem małej sali gimnastycznej na rzecz Krzyskiego Stowarzyszenia Osób 
Niepełnosprawnych, Ich Rodzin i Przyjaciół, 

6) zapoznał się z wnioskiem Dyrektora ZDP w Czarnkowie o wydzielenie działek zajmowanych przez 
osoby fizyczne pod pas drogi powiatowej nr 1342P w Gębicach. 

W sprawach z zakresu wydziału organizacyjnego: 

1) Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek o przydział dodatkowych środków z budżetu 
powiatu na realizację zadań wydziału organizacyjnego. 

W sprawach z zakresu finansów powiatu: 

1) Zarząd Powiatu podjął uchwałę zmieniającą uchwałę budżetową powiatu na 2024 rok. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o projektach uchwał na dzisiejszą sesję oraz przyjął protokół   
z ostatniego posiedzenia Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady podziękował Wicestaroście za złożoną  informację. Następnie zapytał, czy 
ktoś  z radnych ma pytania do Pana Starosty, dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej 
dzisiejszej? 

Pytań nie zgłoszono, przechodząc do kolejnego punktu obrad.  

Ad.8 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji miedzy Sesjami. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 24 września br. Obecne były 4 osoby,   
1 osoba była nieobecna usprawiedliwiona przez problemy zdrowotne. Głównym tematem posiedzenia 
było zapoznanie się z raportem o wynikach rekrutacji do szkół prowadzonych przez powiat oraz 
organizacją i przygotowaniem szkół i placówek do roku szkolnego 2024/2025. Komisja zapoznała się także 
z informacją dotyczącą organizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej w szkołach. Komisja upewniła 
się, że w większości szkół bezpieczeństwo uczniów jest zapewnione ponieważ zostali zatrudnieni 
specjaliści. W tej chwili jedynie w jednej szkole, tj. w szkole w Krzyżu Wlkp. brakuje psychologa na ½ etatu. 
Komisja wybrała również zastępcę przewodniczącej Komisji, którym został Pan Szymon Szwed.   

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 24 września br. Głównym tematem 
posiedzenia był transport zbiorowy, w tym stan połączeń autobusowych zabezpieczających dojazd 
uczniom do szkół ponadpodstawowych oraz mieszkańcom do instytucji publicznych. Komisja zajmowała 
się również aktualizacją połączeń autobusowych i źródłami ich finansowania. Jednocześnie wybrano 
zastępcę przewodniczącej Komisji, którą została Pani Irena Jerzyk. 

Komisja Budżetowo – Gospodarcza spotkała się w okresie między Sesjami na jednym posiedzeniu, 
które odbyło się w dniu 24 września br. Tematem posiedzenia było zaopiniowanie materiałów będących 
przedmiotem dzisiejszej Sesji. Dalej Pani Skarbnik przekazała informację o wykonaniu budżetu powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego za I półrocze 2024 roku. Podczas obrad Komisji wybrano zastępcę 
przewodniczącej Komisji, którym został Pan Marek Helak.  
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie miała osobnego posiedzenia, członkowie tej Komisji 
uczestniczyli w posiedzeniach pozostałych Komisji Rady Powiatu.  

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 18 września 
2024 roku, gdzie głównym tematem był ASF – aktualna sytuacja w powiecie, działania podejmowane   
w celu eliminacji zagrożenia związanego z rozprzestrzenianiem się wirusa.  

Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 24 września 2024 roku. Tematem posiedzenia była 
organizacja i funkcjonowanie powiatu – statut powiatu, organizacja Starostwa Powiatowego. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonych na ostatniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Przypomniał, że na ostatniej Sesji interpelację złożyła radna Lucyna Nawrot. 
Informacje  o sposobie jej rozpatrzenia radni otrzymali w materiałach na Sesję, stąd zapytał, czy Pani 
Nawrot jest zadowolona z odpowiedzi? 

 Radna podziękowała za otrzymaną odpowiedź.  

Ad.10 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację? 

Radny Tobiasz Dolny złożył interpolację dotyczącą budowy chodnika przy drodze powiatowej   
nr 1321P na odcinku od posesji nr 69 do nr 128a, w m. Dzierżązno Wielkie.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  

Radna Lucyna Nawrot złożyła interpelację w tej samej sprawie jak wyżej oraz wnioskowała   
o ujęcie w budżecie powiatu na 2025 rok budowy tego chodnika. Wyjaśniła jednak, że w swojej 
interpelacji operuje numerem działki, a nie numerem drogi ale takie dane otrzymała od radnej rady 
Miejskiej w Wieleniu, która zwróciła się do niej o podjęcie działań w temacie budowy chodnika   
w Dzierżążnie.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

Radna Ewa Kozłowicz złożyła interpelację dotyczącą rozszerzenia komunikacji autobusowej na 
trasie Czarnków-Wronki, Wronki-Czarnków.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

 Radny Rajek złożył kolejno trzy interpelacje w sprawach: 

1. wykonania oznakowania poziomego – przejście dla pieszych przy skrzyżowaniu dróg 
powiatowych w m. Młynkowo w kierunku Boruszyna – zał. nr 30, 

2. małej przebudowy skrzyżowania pozwalającej odwodnić zalegającą wodę deszczową – 
skrzyżowanie dróg powiatowych – wyjazd na Boruszyn w m. Młynkowo – zał. nr 31, 

3. wykonania dokumentacji projektowej i budowę chodnika przy drodze powiatowej w m. 
Młynkowo – lewa strona od placu starej kuźni do drogi gminnej w kierunku Czarnkowa – 
zał. nr 32. 

Radny Szymon Szwed złożył zapytanie, w którym prosi o informację na temat planowanych przez 
Zarząd Dróg Powiatowych w Czarnkowie działań w zakresie remontu pobocza drogi powiatowej nr 1346P 
na odcinku Kamionka-Sokołowo. Mieszkańcy tych miejscowości zgłaszają również potrzebę ustalenia na 
całym odcinku drogi ograniczenia prędkości. 

Treść zapytania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

Ad.11 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

Ad.12 

Sprawy różne. 

 Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 
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Ad.13 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku IV Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 
o godz. 14.45, życząc radnym miłego powrotu do domu. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała          


